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§ 1 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda medborgarförslag om gratis 

broddar till pensionärer, fler boulebanor på Olympiaängen, giftfri förskola, att förbättra en 

stig på Farstaängen och att utöka utnyttjande av 49:ans lokaler i Fagersjö. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-03-06. 

 

 Gratis broddar till pensionärer 

Gunnar Björkman, dnr 1.2.4-146/2015 

 

 Fler boulebanor på Olympiaängen 

Björn Betzholtz och Erika Belander, dnr 1.2.4-85/2015 

 

 Giftfri förskola 

Linda och Fredrik Dimrå, dnr 1.2.4-152/2015 

 

 Förbättra stig på Farstaängen 

Love Svensson, dnr 1.2.4-154/2015 

 

 Utöka utnyttjande av 49:ans lokaler i Fagersjö 

Cilla Hedberg, dnr 1.2.4-160/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 

 

Ersättaren John “Pelle” Pettersson (S) anmälde jäv beträffande medborgarförslaget  om 

boulebanor och lämnade sammanträdet medan ärendet handlades. 
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§ 2 

Avveckling av förskolan Solbacken på Sköndalsvägen 103 i Sköndal 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av avvecklingen av förskolan 

Solbackens lokal på Sköndalsvägen 103 i Sköndal. 

 

Ärendet 

Förskolan Solbacken i Sköndal, bestående av två avdelningar, har uppförts på ett 

markområde som ägs av stiftelsen Stora Sköndal. SISAB äger lokalen och har arrenderat 

marken. Stiftelsen har sagt upp arrendeavtalet med SISAB och SISAB har i sin tur sagt 

upp hyresavtalet med stadsdelsnämnden.  

 

Förvaltningen har träffat en överenskommelse med Stora Sköndal om att definitivt 

avveckla verksamheten och tomställa lokalerna till senast den 15 juli 2015. Förvaltningen 

kommer att erbjuda samtliga barn plats vid Lagunens förskola i Sköndal. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-05. 

Dnr 2.6-153/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 

Enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av socialnämndens rapport om 

enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd. 

 

Ärendet 

En stadsövergripande enkätundersökning har genomförts 2014 inom området ekonomiskt 

bistånd. Cirka 11 000 personer som ansökte om försörjningsstöd i juni fick svara på frågor 

gällande bemötande, delaktighet, rättsäkerhet och kompetens.  

 

Undersökningen visar på flera positiva resultat för staden som helhet. Dock är resultatet 

för Farsta överlag betydligt sämre än för resten av staden. Förvaltningen har gjort en 

analys och ser en hög personalomsättning och dess negativa följdverkningar som en 

tänkbar orsak till det svaga resultatet. Det behövs emellertid fortsatt analys för att finna 

ytterligare specifika orsaker parallellt med att åtgärder genomförs.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-10. 

Dnr 1.6-166/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Personer som ansöker om ekonomiskt bistånd i Farsta är mer missnöjda med det 

bemötande och den service som de får jämfört med personer i andra delar av Stockholm. 

Vi ser allvarligt på detta. Siffrorna för Farsta är allvarliga oavsett om vi jämför dem med 

andra stadsdelar eller inte. Vi ser positivt på förvaltningens analys och de planerade 

åtgärderna. Vi instämmer även i förvaltningens bedömning att förbättringsarbetet behöver 

fördjupas och intensifieras. Precis som förvaltningen skriver så ser även majoriteten ett 

behov av att gå vidare i analysen eftersom de orsaker (hög personalomsättning mm) som 

diskuteras i förvaltningens underlag inte särskiljer Farsta från övriga stadsdelar.  

 

Från majoritetens sida vill vi särskilt peka på att den fördjupade analysen bör omfatta en 

analys av biståndsbedömningar i Farsta för att undersöka att bedömningarna ligger på en 
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rimlig nivå i relation till lagstiftningen och brukarnas behov. Detta är väsentligt eftersom 

vi i majoriteten oroar oss för att alliansens åttaåriga nationella och kommunala fokus på 

den s.k. arbetslinjen och med allt flera individer urfasade från våra trygghetssystem såsom 

exempelvis A-kassa och sjukförsäkring sammantaget kan ha resulterat i att 

biståndsbehoven i slutändan fått stå tillbaka, vilket kan vara en bakomliggande orsak till 

missnöjet bland invånare i behov av bistånd. 
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§ 4 

Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Farstas 

kommunala hemtjänst. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala hemtjänst. 

Verksamheten är stor med cirka 500 kunder. Under hela 2014 har enheten bedrivit ett 

omfattande förändringsarbete, ett arbete som alltjämt pågår och som hittills bland annat 

har inneburit en bearbetning av befintligt dokumentations- och planeringsprogram. Det 

betyder att den löpande dokumentationen har förbättrats markant.  

 

Dock behövs en ytterligare förbättring vad gäller genomförandeplaner. I en åtgärdsplan 

beskriver enheten hur bristen ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planen är 

tillräcklig för att komma tillrätta med bristen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-27. 

Dnr 1.2.1-51/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Så här tyckte de äldre i Farsta om sin dagverksamhet 2014 

Resultat från årets brukarundersökning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningen inom 

stadens dagverksamhet 2014 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Stockholms stad utvärderar regelbundet insatser och service till medborgarna genom 

brukarenkäter. Inom stadens dagverksamhet för äldre har Enkätfabriken genomfört årets 

undersökning på uppdrag av stadsledningskontoret.  

 

Förvaltningen redovisar i detta ärende resultatet för dagverksamheten bland äldre från 

Farsta stadsdelsområde. Liksom tidigare år är en stor del av de äldre nöjda med sin 

dagverksamhet. Resultaten analyseras på enhetsnivå under våren och åtgärdsplaner tas 

fram med fokus på förbättringsområden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-02. 

Dnr 1.6-32/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Näringslivsrådets utveckling 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden ändrar Farsta utvecklingsråd, tidigare Farsta näringslivsråd, till 

Farsta utvecklings- och näringslivsråd (FUN). 

2. Rådet breddar verksamhetsområdet till att även innefatta bland annat stads-

utvecklingsfrågor. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har i sin verksamhetsplan och budget för 2015 beslutat att Farsta 

näringslivsråd utvecklas till att även behandla bland annat stadsutvecklingsfrågor. 

Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet har i en skrivelse till nämnden den 29 

januari 2015 föreslagit att näringslivsrådet ändrar namn till Farsta utvecklings- och 

näringslivsråd för att kunna bredda rådets verksamhet. I skrivelsen framförs även att det 

vore lämpligt att nämnden utser fler ledamöter till rådet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-16. 

Dnr 1.1-39/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Flerkärning innovationskraft 

Ansökan om projektmedel genom Europeiska regionala utvecklingsfonden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning gällande ansökan om 

utvecklingsmedel inom Europeiska regionala utvecklingsfonden (ERUF).  

 

Ärendet 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade den 13 mars 2014 att förvaltningen skulle arbeta med att 

stödja utvecklingen av det planerade Larsboda livsmedelscenter till ett livsmedelskluster. 

Förvaltningen har genomfört en förstudie och tagit fram underlag för hur kluster-

utveckling kan stödjas. Förstudien ingår i en projektansökan, Flerkärning innovations-

kraft, till Europeiska regionala utvecklingsfonden (ERUF). Stockholms läns landsting är 

huvudman för projektet och ansökan inlämnades den 2 mars 2015. Tyngdpunkt Farsta och 

utvecklingen av Larsboda livsmedelscenter till ett livsmedelskluster ingår i ansökan som 

ett av tre delprojekt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-27. 

Dnr 2.1-130/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Ekonomisk månadsrapport februari 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för februari 2015. 

 

Ärendet 

Den ekonomiska prognosen till och med februari bygger på avstämning av alla enheters 

planering för året i samband med upprättandet av internbudget samt på bokslut för 2014. 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget.  

 

Inom äldreomsorgen har antalet placeringar i heldygnsomsorg minskat och ligger nu bara 

marginellt över planeringsnivån. Antalet hemtjänsttimmar överskrider dock budget och 

äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett underskott om 6,0 miljoner kronor. Den 

kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 5,0 miljoner kronor. Den 

bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd är under årets två första månader något 

över budgeterad nivå men prognosen är en budget i balans. Den centrala reserven, som är 

avsevärt mindre än förra året, tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-19. 

Dnr 1.2.1-188/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Den rödgröna majoriteten konstaterar att vi nu gått in i ett nytt verksamhetsår och har med 

oss ett ”dolt underskott” från 2014 inom främst äldreomsorgen som vi ärvde av tidigare 

majoritet. Detta innebar att vi under föregående verksamhetsår hade kraftiga besparingar 

inom de flesta verksamheterna.  

 

Men det betyder också att den budget som vi har för 2015 bygger på föregående års 

värden som då inte fullt ut täckte de behov av välfärd som finns hos invånarna i Farsta 

stadsdelsnämnd. Det innebär att vi i realiteten riskerar att tvingas till fortsatta 

inskränkningar inom merparten av våra verksamheter och inte kan uppfylla de verkliga 

resursbehov som finns.  
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Den nya lokala rödgröna majoriteten har därför på politisk nivå haft ett första möte med 

centrala företrädare för de fyra majoritetspartierna i Stockholm. Den rödgröna majoriteten 

i Farsta stadsdelsnämnd kommer att fortsätta dessa politiska överläggningar. 
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§ 9 

Trafikförändringar i SL-trafiken 2015/2016 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till trafikförändringar i SL-trafiken 2015/2016. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Trafikförvaltningen vid Stockholms läns landsting har till länets kommuner remitterat en 

lista på förslag till trafikförändringar inom kollektivtrafiken från december 2015. Listan 

innehåller både förslag på utökning av trafiken och möjliga reduceringar. 

 

Remisstiden är kort och förvaltningen har därför inte haft möjlighet att ta reda på boendes 

synpunkter via exempelvis annonsering i lokalpressen. För ett antal busslinjer som 

passerar vårt område föreslås ökad turtäthet, vilket är positivt. Oroande är dock att det 

aviseras eventuellt minskad budget för kollektivtrafiken, något som kan leda till 

försämringar.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-25. 

Dnr 1.5.1-109/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta 

instämde Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Stockholm är en växande stad i stark utveckling. Det finns många positiva effekter men 

har också lett till att den infrastruktur som finns idag är hårt ansträngd. Vi beklagar att inte 

företrädare för Stockholms läns landsting tog vara på den möjlighet som gavs under 

hösten 2014 att uppta förhandlingar med Stockholms stad och regeringen om en 

omfördelning av trängselavgifter och statliga anslag så att ytterligare medel kunde 

frigöras till kollektivtrafiken i Stockholms län. Den bild som Moderaterna i Stockholms 
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läns landsting gav blev istället att Stockholms län har tillräckliga resurser för att tillgodose 

de behov på utökad kollektivtrafik som finns. 

  

Remissen visar att Stockholms läns landsting inte förmår erbjuda en tillräckligt attraktivt 

kollektivtrafik för att klara den stora befolkningstillväxten, möta efterfrågan på hållbart 

resande och regionens mål om en ökning av andelen kollektivtrafikresor. 

Trafikförvaltningen har enligt remissen i uppdrag att för 2015 se över ytterligare 

kostnader i syfte att säkerställa en ekonomi i balans. Detta kommer enligt 

Trafikförvaltningen att innebära ytterligare reduceringar i trafikutbudet. Vi är starkt 

kritiska till hur lättvindigt alliansen ser på folkomröstningen från 2006 om att intäkterna 

från trängselskatten även ska tillfalla kollektivtrafiken i Stockholms län. Resultatet av 

detta är en sämre kollektivtrafik än vad regionen så väl behöver.  

 

Vi vill avslutningsvis i sammanhanget också framhålla att vi delar de synpunkter det 

lokala pensionärsrådet i Farsta framfört när det gäller närtrafiken men kan samtidigt 

konstatera att denna trafik upphandlas av landstinget i anslutning till färdtjänsten och 

omfattas inte av den nu aktuella remissen. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M), Vladan Bošković (FP), Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira 

Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Farsta stadsdelsnämnd har fått en remiss från SL angående föreslagna ändringar i 

kollektivtrafiken. Nämnden har tidigare påpekat behovet av diagonal kommunikation. 

Idag fungerar trafiken som bäst in till citykärnan och ut från densamma till olika 

ytterområden och förorter. 

 

I ökande utsträckning har SL också etablerat tvärförbindelser. Och fler sådana planeras. 

 

Däremot är det svårt, tidskrävande och kan kräva flera byten om man önskar resa 

diagonalt. Många gånger blir det bästa kollektivtrafikalternativet att (i Farstas fall) ta 

tunnelbanan till Gullmarsplan eller Slussen och därefter ta den tunnelbanelinje som för 

den resande så nära som möjligt den önskade destionationen. 

 

Allianspartierna i Farsta SDN önskar att SL tar hänsyn till och planerar för ett resande 

diagonalt i söderort. Det kan minska irrationella resor enligt ovan och även minska 

biltrafiken.  
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§ 10 

Detaljplan för fastigheten Sicklingen 2 m fl i Gubbängen 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till detaljplan för fastigheten Sicklingen 2 m fl i Gubbängen. 

2. Nämnden uttalar att behovet av studentlägenheter är stort i Stockholm men anser trots 

det att huset på Knektvägen 9-15 ska utgå. Det finns andra lämpliga placeringar i 

Gubbängen. Vidare anser nämnden att det kvarvarande huset ska anpassas till den 

befintliga arkitekturen. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Exploateringsnämnden har tidigare beslutat om markanvisning för cirka 40 student-

bostäder vid fastigheten Sicklingen 2 vid Gubbängens tunnelbanestations södra entré. 

Stadsbyggnadsnämnden har påbörjat planarbete under 2014. Vid exploateringsnämndens 

sammanträde den 19 februari kompletterades markanvisningen med ytterligare ett hus 

med cirka 44 lägenheter. 

  

Förslaget omfattar därmed två byggnader med cirka 84 studentbostäder. Det norra huset 

är fem till sju våningar, det södra huset sex våningar med inredd vind. Förvaltningen har 

en positiv inställning till att det ska uppföras studentbostäder men anser att den norra 

byggnadens utformning bör ses över. Vidare bör parkvägar i området anpassas på annat 

sätt än förslaget visar.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-20. 

Dnr 1.5.3-5/2015 

 

Förslag till beslut 

Ledamoten Arne Fredholm (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och 

lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde samtliga övriga partier. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från samtliga partier. 
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§ 11 

Detaljplan för Anisen 1 och del av Farsta 2:1 i Hökarängen 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till detaljplan för Anisen och del av Farsta 2:1 i Hökarängen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för fem bostadshus om totalt 

cirka 190 lägenheter mellan Lingvägen och tunnelbanespåret i Hökarängen. Planen avser 

fyra punkthus med elva våningar och ett lamellhus med fem våningar. Paviljongförskolan 

i planområdet har tillfälligt bygglov och ska tas bort. En ny förskola planeras i parken 

Kryddboden mittemot planerade bostadshus. Detaljplan för förskolan ska tas fram 

parallellt och båda planerna förutsätts antas samtidigt.       

 

Förvaltningen ser positivt på tillskottet av bostäder. Föreslagna byggnader kompletterar 

Lingvägens övriga fastigheter på ett bra sätt. Förskolepaviljongerna skulle temporärt 

kunna flyttas till parken Kryddboden under förutsättning att projektet tar alla kostnaderna 

för detta och att det ordnas en tillfartsväg som möjliggör leveranser och sophämtning till 

och från förskolan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-27. 

Dnr 1.5.3-65/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP)  

 

Vi välkomnar tillskottet av bostäder i nära anslutning till såväl Hökarängens centrum som 

tunnelbanestationen. 

 

Vi tycker dock att parkeringstalet för bilar bör sättas högre än i förslaget. De låga 

parkeringstal som vi sett under senare år gör att omgivande gator blir fulla med parkerade 

bilar. Det blir otrivsamt, men vad värre är, det riskerar framkomligheten för till exempel 

räddningsfordon av olika slag. Parkeringstalet för bilar bör redan från början sättas till 

minst 0,75. 
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§ 12 

Detaljplan för område vid Fagersjövägen och Kontoristvägen, del av Farsta 2:1 

i Hökarängen och Fagersjö  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till detaljplan för område vid Fagersjövägen och Kontoristvägen, del av 

Farsta 2:1 i Hökarängen och Fagersjö. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Den föreslagna detaljplanen gäller cirka 90 bostäder i Hökarängen. Ett flerbostadshus i 

fyra våningar föreslås vid Fagersjövägen och två hus i tre våningar vid Kontoristvägen. 

Längs en ny gata planeras 19 radhus. All bebyggelse sker på naturmark. En mindre park 

anläggs som även blir en entré till Fagersjöskogen. 

 

Förslaget innebär ett intrång i Fagersjöskogen som är ett område inom den regionala 

grönstrukturen och en del av Hanvedenkilen. En utredning om de ekologiska värdena har 

dock visat att det är möjligt att bygga i området. Förvaltningen ställer sig positiv till 

förslaget men det är väsentligt att så mycket som möjligt av naturmarken bevaras. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-03. 

Dnr 1.5.3-148/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Enligt den föreslagna detaljplanen för området vid Fagersjövägen och Kontoristvägen 

Hökarängen, planeras totalt cirka 90 bostäder att uppföras på naturmark med flera 

rödlistade arter såsom Vintertagging, Reliktbocken samt Grovticka . Av de 90 bostäderna 

planeras 19 i radhus uppföras i barrskog samt Al-sumpskog. Sammanfattningsvis kommer 

den föreslagna nybyggnationen i Fagersjöskogen att kraftigt reducera barrskogshabitatet, 

en reducering som det är mycket svårt att grönkompensera för.  
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När det gäller färgsättningen och materialval för såväl de föreslagna flerbostadshusen som 

de planerade radhusen är de inte anpassade till vare sig nuvarande småhus och 

flerbostadshus i närområdet när det gäller utformning och arkitektur.  

 

Vid samrådsmöte i form av ett öppet hus som hölls den 5 mars i Stockholmshems lokal i 

Hökarängens centrum deltog närmare 60 personer. Synpunkter som framfördes mot 

förslaget var främst att man vill bevara Fagersjöskogen utan byggnation. Besökarna var 

även oroliga för ökad biltrafik på Kontoristvägen om det skapas en ny infartsväg från 

Fagersjövägen. 

 

De rödgröna föreslår att de 19 planerade radhusen inte uppförs samt att den planerade 

genomfartsvägen mellan Fagersjövägen och Kontoristvägen inte anläggs. Däremot är vi 

försiktigt positiva till att de två flerbostadshusen förverkligas under förutsättning att de får 

en gestaltning i bättre samklang med befintlig bebyggelse i närheten. Vi är även positiva 

till och tillstyrker att flerbostadshusen upplåts med hyresrätt. Slutligen bör lägenhets-

sammansättningen vara inriktad mot att komplettera det nuvarande utbudet av hyres-

lägenheter i Hökarängen som till stor del utgörs av mindre lägenheter.  

  

Nuvarande rödgröna majoritet, Socialdemokraterna, Miljöpartiet samt Vänsterpartiet tar 

avslutningsvis inte ställning till enskildheterna i tjänsteutlåtandet. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP)  

 

Vi välkomnar det tillskott av bostäder som förslaget innehåller. Att Hökarängen och 

Fagersjö på detta sätt sammanbinds kan också komma att öka tryggheten för bland annat 

fotgängare på Fagersjövägen. Det är positivt att förslaget också innebär en välkommen 

upprustning av just Fagersjövägen. 

 

Vi är däremot bekymrade över att parkeringstalet för flerbostadshusen har satts för lågt. 

Vi kan se hur alltför låga parkeringstal under senare år har inneburit en avsevärd ökning 

av gatuparkeringar i omkringliggande områden. Framkomligheten för bland annat 

räddningsfordon äventyras därmed. 

 

Parkeringstalet bör vara minst 0,75 för flerbostadshusen. 
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§ 13 

Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2014 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens redovisning av Funktionshinderinspektörenas 

årsrapport 2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Under 2014 genomförde Funktionshinderinspektörerna två granskningar. Den ena gällde 

gruppbostäder inom socialpsykiatrin. Inget av de granskade boendena bedöms vara helt 

hemlikt. Brukarmöten behöver vitaliseras och enheternas dokumentation bli mer 

regelbunden och systematisk. Tre enheter har inlett ett aktivt förändringsarbete vad gäller 

brukarinflytande. 

 

Den andra granskningen gällde myndighetsutövning, med fokus på uppföljning av 

insatsen bostad med särskild service. Uppföljningen behöver bli mer regelbunden och 

likformig, den enskildes delaktighet öka. Personalomsättning medför bristande kontinuitet 

för brukarna och inspektörerna ser personalförsörjning som en nyckelfråga i stadens 

kvalitetsarbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-03. 

Dnr 1.6-143/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Skolsatsning i familjehemsvård – projektet SkolFam 2014 

Lägesrapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens lägesrapport 2014 om projektet SkolFam, 

skolsatsning i familjehemsvård, till handlingarna. 

 

Ärendet 

Projektet Skolfam är en arbetsmodell som har visat att familjehemsplacerade barns 

skolresultat och övriga utveckling kan förbättras genom ett systematiskt, individanpassat 

arbete. Projektet bedrivs sedan 2013 av socialnämnden i samverkan med utbildnings-

nämnden. Det avslutas i december 2016. 

 

Den kartläggning som avslutades i november förra året visar bland annat att barnen 

generellt sett underpresterar i skolan i förhållande till sin begåvning. Team med psykolog 

och specialpedagog har bildats runt varje barn och insatser har utformats utifrån barnets 

behov och styrkor.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-03. 

Dnr 1.6-144/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Forsknings- och utvecklingsplan 2015 

Beslut från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens beslut om forsknings- och utvecklingsplan för 

2015 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har fastställt en plan för forskning och utveckling (FoU-plan) med syfte 

att stödja utvecklingen av en evidensbaserad praktik och resultatstyrning inom stadens 

socialtjänst. FoU-planen omfattar utlysning av lokala utvecklingsmedel om cirka tre 

miljoner kronor, på samma prioriteringsgrunder som förra året. Socialförvaltningens 

utvecklingsenhet har också i uppdrag att beställa forskning som är intressant ur ett 

stadsövergripande perspektiv.  

 

Socialnämnden kommer att fatta beslut om fördelning av lokala utvecklingsmedel senare i 

vår. Då redovisas också det som har genomförts utifrån förra årets fördelade medel.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-25. 

Dnr 1.6-131/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 19 februari 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 16 mars 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 16 mars 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-03-12. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 4 februari – 12 mars 2015, 

enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-02-18: Per-Ove Mattsson tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden  

2015-02-26 – 2015-02-27 (dnr 1.1-108/2015) 

2. 2015-02-19: Resa i tjänsten till Göteborg (dnr 1.1-120/2015) 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 MARS 2015 

BLAD 22 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 17 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Mångfald i bostadsbyggandet – för en bättre stadsdel (bilaga) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

 

 


